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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban indokolt volt-e az éves szaldós elszámolás 
megszüntetése a háztartási méretű kiserőművek esetében? " 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A 13/2022.  (XI.  18.)  MEKH-rendelet  arra  utal,  hogy  2024.  január  1.  napjától  megszűnik  a
napelemet használó magyar családok éves szaldós elszámolási lehetősége. A döntés nyomán éppen
a napelemmel működő háztartási méretű kiserőművek lényege lehetetlenül el. A nyáron megtermelt
energia árát tehát egy év múlva már senki sem fogja tudni otthonának téli fűtésére felhasználni, így
a napelemek érdemi költségmegtakarításhoz nem vezetnek a továbbiakban. Történik mindez annak
ellenére, hogy sokan éppen annak reményében költötték erre a célra a megtakarításaikat, illetve
valósították meg hitelfelvétel segítségével a beruházást, hogy erre fordított költségeik hamarosan
meg  is  térülnek.  Az  elszabaduló  energiaárak  idején  ráadásul  ez  az  intézkedés  gyakorlatilag  a
legrosszabb pillanatban szünteti meg a rezsiköltségek csökkentésére leginkább alkalmas lehetőség
igénybevételét.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Miért pont most szüntették meg a házi napelemek szaldós elszámolását?

2. Valóban elkerülhetetlen lépés volt-e az intézkedést még idén megalkotni?

3. Egyes szakértői vélemények szerint az országnak csak egyes területein volt indokolt a korlátozást
bevezetni. Miért kellett Magyarország egész területén bevezetni a korlátozást?


